
Vážení rodičia,  

dovoľte mi prihovoriť sa Vám v tomto predsviatočnom období a priblížiť dianie na našej škole.  

V prvom rade by som Vás rád informoval o najdôležitejších aktivitách tohto kalendárneho roka. 

Hneď po vianočných prázdninách sme začali športovými aktivitami pre žiakov sekundy, tercie a pre 

prvákov v bilingválnom odbore. V troch turnusoch sa uskutočnil lyžiarsky výcvikový kurz, každý v inej 

lokalite – Kubínska hoľa, Bachledová dolina  a Donovaly. Okrem športového vyžitia si žiaci vychutnali aj 

súťaže a množstvo zábavy. Za organizáciu a realizáciu lyžiarskeho výcvikového kurzu ďakujem kolegom 

T. Leškovi, M. Némethymu a pánovi kaplánovi L. Imrichovi. 

Na konci januára naša škola využila možnosť prezentovať sa na prvom ročníku Veľtrhu súkromných 

a cirkevných stredných škôl v Košiciach, s názvom EduMet. Cieľom tejto akcie bolo pomôcť zviditeľniť 

neštátne stredné školy, ktoré sú neoddeliteľnou súčasťou siete stredných škôl na území mesta. Tieto 

školy poskytujú mimoriadne hodnotnú alternatívu vo vzdelávaní a ako také majú potenciál významne 

prispieť k rozvoju mesta či regiónu. Ako škola sme ocenili ďalšiu možnosť zviditeľniť sa. Okrem 

zástupcov vedenia školy sa tejto propagačnej akcie zúčastnili aj naši študenti, Dominika Ištoňová, Lujza 

Humeníková a Tomáš Olšinár. Dovoľte mi aj touto cestou sa im poďakovať za to, že týmto spôsobom 

prispeli k podpore školy, navyše v čase, keď si ich spolužiaci vďaka udelenému riaditeľskému voľnu 

užívali voľný deň. Tešíme sa a sme hrdí na to, že aj pri takých príležitostiach sú nám naši žiaci 

spoľahlivými partnermi.  

Videoreportáž z tejto udalosti si môžete pozrieť na tomto linku: 

https://gymes.eu/media-o-nas/ 

Vo februári naša škola otvorila svoje brány záujemcom o štúdium v rámci tradičného dňa otvorených 

dverí. Tešíme sa hojnej účasti žiakov končiacich ročníkov základných škôl a veríme, že v nasledujúcom 

školskom roku mnohých z nich budeme môcť privítať ako žiakov Gymesu. Chcem sa poďakovať 

všetkým kolegom, ktorí si v rámci tohto výnimočného dňa pripravili otvorené hodiny ako aj prezentácie 

na stretnutí vedenia školy s rodičmi. K hladkému priebehu akcie významnou mierou prispeli aj naši 

žiaci, ktorí hostí usmerňovali, pomáhali im zorientovať sa v priestoroch školy, ale tiež poskytli pohľad 

na školu zo strany študenta. Všetkým vyslovujem svoje poďakovanie.  

Pre záujemcov o štúdium sme, tak ako po minulé roky, zorganizovali prípravný kurz. S potešením 

môžeme skonštatovať, že sa kurzu zúčastnilo historicky najviac záujemcov, čo nás napĺňa 

presvedčením, že sa nám darí šíriť dobré meno školy.  Ďakujem všetkým kolegom, ktorí nádejným 

uchádzačom o štúdium na našej škole sprostredkovali informácie potrebné pre úspešné zvládnutie 

prijímacích pohovorov. Kolegyni p. Z. Lehotai ďakujem za organizačné zabezpečenie udalosti. 

V tomto období sa nám tiež podarilo rozbehnúť spoluprácu s Policajným zborom SR, v rámci ktorej naši 

žiaci absolvovali semináre na tému – trestnoprávna zodpovednosť a extrémizmus. Zastávame názor, 

že najlepšou cestou, ako si nevyrábať zbytočné problémy, je prevencia. Zároveň vieme, pod akým – 

často veľmi negatívnym, vplyvom sú dnešní mladí ľudia, akým rôznorodým nástrahám musia čeliť.  

Vybrať sa nesprávnym smerom je v tejto dobe ľahšie než kedykoľvek predtým. Veríme, že aj takéto 

aktivity pomôžu našim žiakom lepšie sa orientovať a správne sa rozhodovať. V aktivitách tohto typu 

plánujeme pokračovať aj v nasledujúcom období.  

Ďalšou milou iniciatívou, do ktorej sa opakovane zapájame, je Národný týždeň manželstva. Počas tohto 

týždňa viacero našich kolegov navštívilo žiakov na hodinách náboženstva, aby im priniesli svoje vlastné 

svedectvo o manželstve, o jeho kráse aj o tom, prečo sa oplatí prekonávať prekážky a zabojovať 

https://gymes.eu/media-o-nas/


v náročných momentoch. Témou tohtoročného Národného týždňa manželstva boli „Vitamíny pre 

vzťah“. Sme presvedčení, že toto je tiež jedna z ciest, ako môže škola pomôcť vytvárať hodnotné 

a zmysluplné vzťahy. Za nápady a realizáciu ďakujem všetkým kolegom, ktorí sa rozhodli takéto 

svedectvo ponúknuť (niektorí spolu so svojimi životnými partnermi), obzvlášť učiteľom náboženstva 

a kolegyni p. G. Lukčovej. 

Medzi mimoriadne obľúbené udalosti patrí aj exkurzia Košice – Osvienčim – Wielička – Krakov, ktorú 

každoročne ponúkame žiakom 4. ročníka. V dňoch 14.- 15. 3. 2024 sa jej zúčastnilo 45 študentov. 

Okrem prehliadky táborov Osvienčim a Brezinka študenti absolvovali prehliadku mesta Krakov so 

slovenským sprievodcom, ktorý podal profesionálny a veľmi pútavý výklad o tomto krásnom meste. Na 

večernej prechádzke si študenti mohli pozrieť aj vysvietenú Wieličku, v blízkosti ktorej bývali. 

O organizáciu a sprievod študentov sa postarali  kolegovia p. M. Angelovičová a p. M. Joščák. Ďakujem. 

Gymes Science Day – ďalšie z radu už tradičných podujatí, tentokrát pre žiakov 3. ročníka. Cieľom je 

ponúknuť žiakom pohľad do sveta prírodných vied, oboznámiť ich s praktickým využitím týchto 

poznatkov ale aj s možnosťami budovania kariéry v tomto smere. Sme radi, že naše pozvanie prísť 

a porozprávať našim žiakom o zaujímavostiach z rôznych prírodných vied prijalo viacero uznávaných 

odborníkov ako aj absolventi Gymesu. Organizačne túto akciu zastrešila kolegyňa p. P. Filová, za čo jej 

ďakujem.  

V uplynulom období naši žiaci absolvovali naplánované teambuildingy a polročný mentoring. Veríme, 

že si čas so svojimi triednymi učiteľmi užili a zároveň, že to bola príjemná a obohacujúca skúsenosť aj 

pre triednych učiteľov. Sme mimoriadne vďační za kolegov, ktorí sú ochotní venovať aj tejto práci svoj 

čas, hoci na úkor osobného voľna.   

Zvlášť dôležité bolo toto obdobie pre našich maturantov, ktorí po jarných prázdninách absolvovali prvú 

časť skúšky dospelosti. Sme presvedčení, že sa im podarilo zúročiť vedomosti, ktoré počas štúdia na 

Gymese získali a toto bol jeden z prvých krokov k zavŕšeniu ich pôsobenia na strednej škole. 

Milí rodičia, toto bol prehľad iba najvýznamnejších udalostí uplynulého obdobia. Okrem nich 

prebiehalo množstvo menších, ale nemenej dôležitých, akcií – rôzne olympiády, exkurzie, súťažné 

i nesúťažné prehliadky. O všetkom sa snažíme aktuálne informovať na sociálnych sieťach.  

Z pripravovaných udalostí by sme radi pripomenuli možnosť individuálnych konzultácií rodičov 

s triednymi učiteľmi v mesiaci apríl, kedy máte možnosť bez prítomnosti iných rodičov rozprávať 

o prospechu, správaní, napredovaní alebo o čomkoľvek, čo je v živote Vášho dieťaťa podstatné a na čo 

máte potrebu triedneho učiteľa upozorniť. Bližšie informácie o termínoch Vám poskytnú triedni 

učitelia.  

Študentov 3. ročníka v najbližšom období čaká výber seminárov. Žiaci si semináre vyberajú podľa toho, 

čo by chceli neskôr študovať na vysokých školách. Je preto vhodné, aby ste sa so svojimi deťmi o ich 

ďalšom smerovaní porozprávali, možno ich usmernili. 

V apríli nás tiež čaká benefičný koncert, na ktorý Vás srdečne pozývame. Uskutoční sa v priestoroch 

Auly Košických mučeníkov, na Teologickej fakulte (Hlavná 89, Košice) dňa 11.04.2024 o 18:00 hod. 

Koncert si pre Vás so zápalom a entuziazmom pripravujú Vaše deti pod vedením kolegyne, p. K. 

Mikulovej. Pozvanie účinkovať prijali tiež p. Marián Lukáč, sólista opery Národného divadla v Košiciach, 

p. Brunhilde Linsel, významná košická huslistka, ale aj p. Helena Kašická z TK Ellegance, desaťnásobná 

majsterka sveta v tancoch na vozíku. Výťažok z koncertu poputuje do Domova sociálnych služieb 

Harmónia v Strážskom. Veríme, že pre všetkých zúčastnených to bude príjemný umelecký aj duchovný 



zážitok. Nateraz prezradíme iba toľko, že celým koncertom sa budú prelínať motívy poviedky 

Childhaven, ktorej autorom je C.S.Lewis, jedna z osobností tohto školského roka na Gymese. 

A na záver, milí rodičia, ešte prosba. Dovoľte mi poprosiť Vás o 2% Vašich daní, ktorými môžete škole 

a svojim deťom významne pomôcť. Finančné prostriedky z týchto zdrojov používame na zabezpečenie 

materiálno-technického vybavenia a podporu vzdelávacích aktivít v súlade s §50 Zákona o dani 

z príjmov a so Štatútom neinvestičného fondu Gymnázia sv. Edity Steinovej. Tlačivo na poukázanie 2% 

nájdete na stránke školy. https://gymes.eu/podporte-nas-2-z-dane/ 

Ďakujeme rodičovi, ktorý na začiatku školského roka zasponzoroval výmenu svietidiel v dvoch 

učebniach, kde to bolo naozaj urgentné. Takáto údržba je nevyhnutná, avšak škola na ňu iba 

s ťažkosťami dokáže nájsť finančné zdroje. Prevádzkový normatív sotva pokrýva základný chod školy, 

energie a nevyhnutný materiál. V súčasnosti však máme osvetlenie viacerých učební v havarijnom 

stave a pomaly, ale isto, nám to začína spôsobovať obmedzenia vo výučbe. Nehovoriac o energetickej 

náročnosti týchto zastaralých systémov. Ich výmena by nám ušetrila nemalé prostriedky a značne by 

prispela k zvýšeniu svetelného komfortu v učebniach. Pomôže nám teda akákoľvek pomoc od rodičov 

či iných sponzorov. Vopred ďakujem za každú, hoci drobnú, finančnú čiastku. 

Ďakujeme tiež OZ ZRPŠ za spoluprácu a podporu nadrámcových aktivít, ktoré na Gymese dlhodobo 

realizujeme. 

V mene vedenia školy i všetkých zamestnancov Vám želám požehnané a pokojné veľkonočné sviatky. 

Mgr. Pavol Bačko                                                                                                                                                                                                         
riaditeľ školy 

 

 

 

  

 


